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Končí rok 2019 a po šesté píšu úvodní slovo jako vedoucí 

našeho skautského střediska. A letos se mi píše tak lehce. 

Totiž radostně. Skautům a skautování se prostě nejen 

v Semilech daří. Nemyslím teď na počty členů, ale hlavně na 

skautství v nich.  

Že naše činnost má smysl, mi letos dokázalo hned několik 

momentů.  

Síje žaludů. Po nešťastné události vloni na táboře, kdy shořel 

kus lesa, jsme se rozhodli vyrazit na brigádu a škodu nejen 

zaplatit, ale i si v lese odpracovat. Akce to byla dobrovolná, 

přesto o ni byl obrovský zájem. Ale největší radost jsem měl 

z toho, že i když většina z družiny, která neopatrností les 

poškodila, už od září kvůli věku do skautu nechodí, na brigádu 

se přidali skoro všichni. Bez přemlouvání, vysvětlování, brali 

to jako samozřejmost.  

Další radost mi udělal patronát nad Riegrovkou. Dlouho jsme zvažovali, jestli to zvládneme, jestli na 

patronát máme sílu. Od září každý týden uklízíme a zapojení je neuvěřitelné. Bez upozorňování a bez 

připomínání mi každý týden přijde zpráva od patronů, že Riegrovka je uklizena. Služba v čisté podobě.  

A pak radost v posledním měsíci. Udělali jsme brigádu na chatce v Babí, vyklidili hromadu 

nashromážděného nepořádku. Protože už měl sběrný dvůr zavřeno, složili jsme to za klubovnou s tím, 

že to v sobotu nebo nejpozději v pondělí odvezu. Ale v úterý mi volal Pluto, že mají s Pitím čas, a tak si 

řekli, že to uklidí místo mě sami už ve středu.  

Možná vám to přijde jako drobnosti. Ale pro mě jsou to momenty, které mi říkají, že práce nás všech 

má smysl. Že skautování není jen o hrách, jen o zaplnění volného času. Ale že je výchovou. Výchovou 

k odpovědnosti, službě, pomoci, ochotě, přátelství. Že skautování nás dělá lepšími.  

Jan Farský – Bagy 

vedoucí střediska 

 

 

V roce 2020 nás čekají hned dvě velká výročí. 100 let od založení a zároveň 30 let od znovuzrození 

skautingu v Semilech. Rezervujte si už dnes víkend 8. - 9. května 2020. 

V pátek 8. 5. proběhne v Muzeu vernisáž výstavy zachycující semilské skautování a bude 

pokřtěna nová kniha o naší historii. V sobotu 9. května pak navážeme velkými skautskými slavnostmi 

na Ostrově. Nenechte si ten víkend plný her, vzpomínání a setkávání ujít. Těšíme se na vás všechny! 
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Celý školní rok 2018/2019 se v našem oddílu odehrával v duchu tématu vody. Celý rok jsme se tedy 

učili, jaká voda nás v životě obklopuje, proč je pro nás tak důležitá, jak nám může pomáhat, ale i naopak 

škodit. Vyzkoušeli jsme si také spousty zajímavých pokusů, které nás nejen obohatily, co se nových 

poznatků týče, ale především nás hrozně bavily. Co se týče akcí, již druhým rokem nám vyšla 

sáňkovačka v Semilech, vyrazili jsme tradičně do libereckého bazénu, podívali jsme se až do daleké 

pražské zoo a díky úžasné Hance Bizonové a jejímu týmu jsme se mohli podívat na Pecku. Tam jsme si 

vyzkoušeli asi vůbec první stezku odvahy po hřbitově, navštívili jsme Kryštofa na jeho hradě a také jsme 

ochutnali nejlepší zmrzku na světě! 😊 V minulém školním roce jsme se také rozloučili s nejstaršími 

benjamínky. Do vyšších oddílů jsme vyslali Biziho, Komára, Šiki, Krajťáka, Poníka, Kudličku, Veverku 

a Tygřičku. 

Školní rok 2019/2020 začal v rekordním počtu. Kvůli velkému zájmu jsme navýšili kapacitu a nyní máme 

18 Benjamínků! Téma celoroční hry je „Co se děje v lese“. Celý podzim jsme se tedy snažili co nejvíce 

trávit venku, abychom  poznávali zblízka les, ale také jsme chtěli vidět podzimní krásy Semil. Zatím jsme 

stihli strávit noc na bozkovské chaloupce, vyrazili na výlet po naučné stezce Vošmenda a navštívili 

semilské seniory, se kterými jsme společně upekli a ozdobili perníčky. 

- Kleris - 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  



5 

Hned v lednu se semilská vlčata vydala do liberecké iQLANDIE, kde pomáhala Mauglímu objevovat 

lidskou vesnici, protože naší celoroční hrou byla v té době Kniha džunglí. V únoru nás pak čekalo 

přespání v klubovně s pečením listových šneků, odléváním Šerchánových stop a dalšími úkoly pro 

získání ohnivého ankusu. Dubnová trojdenní výprava do Jaroměře byla spojená s příběhem Kotik 

a jeho nový ostrov. Kromě návštěvy pevnosti Josefov jsme například stavěli a pouštěli lodičky, zpívali 

s kytarou a učili se několik nových uzlů. Školní rok 2018-19 jsme zakončili skvělým výletem s rodiči na 

zříceniny Bradlec a Kumburk. I zde nás čekala etapová hra, tentokrát k příběhu Velké sucho. Rodiče 

se skvěle zapojovali do všech etap i menších her, a tak jsme si výlet za krásného počasí všichni užili.   

Tábor na Žumberku, každoroční vyvrcholení celoroční činnosti, se letos odehrával v budoucnosti 

a celotáborová hra nesla název 3019: Bitva o galaxii. Po táboře přešel do oddílu skautů rekordní počet 

deseti vlčat.  

Ve školním roce 2019-20 zůstává vedoucí oddílu Želva (Adéla Jechová) a na místě zástupce vystřídal 

Rébu (Barboru Voleskou) Ryba (Daniel Rypl). Réba byla v předešlém školním roce oporou nově 

začínajícímu vedení a za to jí patří velký dík. S oddílem se na nějaký čas rozloučil Jerry (Tomáš Koňák) 

z důvodu přestupu na střední školu v Liberci – i jemu moc děkuji za skvěle odvedenou práci. Ve svých 

pozicích oddílových rádců zůstali Lukinelo (Lukáš Koňák) a Racek (Vít Chlupáč) a společně s Želvou 

a Rybou se podílejí na vedení každotýdenních schůzek, které probíhají v pondělí a ve středu 

od 16 do 18 hodin.  

V září se do oddílu přidalo 11 nováčků, z nichž čtyři k nám dorostli od benjamínků. Náš oddíl má 

v současné době 24 mladších členů a 5 stálých vedoucích. Tento rok se věnujeme tématu „zvířata 

kolem nás“, a to v různých podobách. Děti si sestavují vlastní zoo a musí zvířátkům zajistit správný 

výběh i stravu. V září jsme přespání v klubovně spojili s návštěvou domova seniorů a výrobou létajících 

draků. V listopadu nás čekala trojdenní výprava do Tatobit, která se nesla v duchu Bajek od Josefa Lady. 

Každá bajka nás uvedla do malé etapové hry. Čekala nás také stopovaná až na Kozákov připravená 

Žížalou (Michaelou Bryscejnovou), dále pak povídání o státních symbolech a o svobodě, opékání buřtů 

a hadů z těsta na ohni a k tomu spousta nových her a úkolů ze stezky.  

- Želva – 
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V letošním roce je světlušek registrováno jedenáct, přičemž k nám přicházejí nováčci a těšíme se, že se 

tak bude počet zaregistrovaných světlušek zvyšovat. Na táboře od nás ke skautkám odešlo osm 

světlušek, avšak z benjamínků jich přišlo pět.  

Schůzky se konají každou středu od 16:00 do 17:30 hodin pod vedením Tuči (vedoucí oddílu) a Běláska 

(zástupkyně). V případě potřeby nám pomáhá Šáňo. Celoroční hru máme na téma „pověstí“,  tedy staré 

pověsti české, pověsti hradů a zámků. Každá ze světlušek je tak královnou a cílem je vybudovat co 

nejvyspělejší království. Peníze na výstavbu království získávají za účast na schůzkách, akcích či plněním 

úkolů.  

Každý měsíc máme naplánovanou alespoň jednu akci. Většinou jsou akce dvoudenní s přespáním na 

jiném místě a plně nabitým programem. Pak také organizujeme odpolední vyrábění.  V příštím roce 

plánujeme výlety do bazénu,  iQLANDIE a podle tématu celoroční hry i výpravu na nějaký ten hrad, 

zámek nebo zříceninu. V plánu je i návštěva domova důchodců, kde se starším lidem budeme snažit 

zpříjemnit odpoledne vyráběním. Světlušky jsou nadšené z každého programu a moc rády se zapojují. 

Na akcích nás tedy bývá plný počet.  

- Tuči - 
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Rok 2019 byl pro 3. oddíl skautů plný změn. Během roku se kompletně vyměnilo vedení oddílu, byly 

opět obnoveny čtyři družiny (Kamzíci, Jeleni, Jestřábi a Panteři), ve kterých začali působit noví rádci 

i podrádci. 

Kalendářní rok tradičně otevřel zimní závod Chilkoot, kterého se za oddíl zúčastnila pouze jedna 

dvojice. Mnohem většího zájmu se dočkaly další akce – ať to byly pravidelné páteční oddílové schůzky 

či trojdeňák do Jaroměře. Celý rok skauty provázela velmi promyšlená a propracovaná hra „Bitva 

o Wesnoth“. 

Školní rok skauti slavnostně zakončili na koupališti v Košťálově a předali ocenění za nasazení 

v proběhlém roce, a to Lišákovi, Kiwimu, Pandovi a Browneemu. Vyhlášena také byla celoroční hra, ve 

které velmi těsně zvítězila družina Jelenů. Velký dík patří Takinovi a Datlovi, kteří se tento rok oddílu 

věnovali. 

Od září převzalo oddíl duo Balů – Pití. Do oddílu postupem času začali přicházet kluci, kteří dříve chodili 

do vlčat (Čivava, List, Pedro, Čmelák, Oskar), a přidal se jeden další nováček (Ondra). Díky tomu máme 

v současnosti 31 skautů, kteří fungují ve čtyřech družinách. Kromě pravidelných každotýdenních 

schůzek se jednou měsíčně schází celý oddíl společně na tzv. oddílovce. Dále jednou měsíčně vyrážíme 

na nějakou víkendovou akci. V září jsme pomáhali na Semilských turistických slavnostech, v říjnu se 

účastnili Memoriálu Tomáše Hübnera, v listopadu strávili víkend v Liberci a v prosinci měly jednotlivé 

družiny své vlastní výpravy do okolí Semil. V novém školním roce nás provází celoroční hra Dobývání 

Ameriky, která jednotlivce i samotné družiny motivuje plnit každoměsíční výzvy.  

Více informací o oddíle se můžete dočíst v kronice, ve které po Takinovi nadále pokračujeme. 

- Balů - 
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První polovinu roku 2019 skautky zahájily již tradiční zimní skautskou akcí v Lomnici nad Popelkou – 

Chilkootem. Na začátku března jsme se vydaly na dobrodružství z Jesenného podél řeky Kamenice 

a Jizery k Semilům. Dobrodružství to bylo doslova, neboť cesta byla ještě pokryta vrstvou ledu i sněhu 

a Riegrova stezka nám ukázala své zimní krásy v podobě ledopádů. Na konci jsme si pak uvařily to 

nejlepší kotlíkové jídlo – chilli con carne. V březnu jsme uskutečnily společně se světluškami přespání 

a výpravu na Bradleckou Lhotu. Tři týmy spolu soutěžily o první místa v mnoha záludných úkolech, 

zjistily, jak jsou bojácné při noční hře, opekly na ohni, co se dalo – od buřtů po marshmallowny, zahrály 

společně spoustu her a ušlapaly i pár kilometrů. 

V průběhu celého skautského roku se skautky připravovaly na Svojsíkův závod. Vyvrcholení příprav 

nastalo v dubnu, kdy jsme přespaly v klubovně za účelem nácviku různých disciplín. Obě družinky – 

Vlaštovky i Vážky se sešly, aby si vyzkoušely vaření ze zadaných surovin, první pomoc, stavbu stanu, 

poznávání přírodnin a dalších skautských dovedností a připravily se na nadcházející okresní kolo. 

Okresní i krajské kolo proběhlo v květnu a skautky si vedly skvěle – viz rubriky Svojsíkův závod. V červnu 

už vrcholí přípravy na tábor, ale ještě před odjezdem fůry jsme se vydaly prověřit naše kola na kratičký 

odpolední výlet do cukrárny v Záhoří a následně zpět za koupáním v Jizeře. 

V září přestoupilo do našeho oddílu mnoho světlušek – Ančovička, Duha, Marťa, Míša, Monča, 

Mimíšek, Sojka. Přišlo také několik nováčků – Klárka a Anežka. V současné době navštěvuje oddíl 

16 členek pod vedením Ještěrky, Rosničky, Kukačky a Hedviky. Rádcovské žezlo předala Křéča Šerchy. 

Nově tedy družinu Vážek vede Šerchy (s podrádkyní Růžičkou) a Vlaštovky stále Vydra (s podrádkyní 

Dešťovkou). Zahájení nového skautského roku proběhlo v Jilemnici na víkendové výpravě s názvem 

Zavařovačka, kam si každá skautka mohla vzít i kamarádku. Družiny od září zachraňují spolu s Grétou 

Thunberg planetu Zemi. Zjišťují světové problémy a poznávají různé kouty světa. Podnikají také 

družinové výpravy – v říjnu se Vážky vydaly na vrch Tábor a Vlaštovky do jeskyní v Bozkově. V říjnu se 

také účastnily Memoriálu Tomáše Hübnera a v listopadu podnikly společnou akci se světluškami. Konec 

listopadu patřil návštěvě domova seniorů, kde jsme společně upekli jablkové štrůdly a zazpívali 

hromadu písní. První adventní neděli skautky strávily v klubovně pečením koláčků štěstí, stezkou 

odvahy, zpíváním koled a povídáním o vánočních tradicích jinde ve světě. 

- Heduš - 
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Do roku 2019 vstoupil kmen opět s o něco vyšším počtem členů. V lednu jsme pomáhali uklidit 

klubovnu od nastřádaného nepořádku na akci s názvem Den klubovny a několik z nás se podílelo na 

přípravě krajského roverského setkání Meetro5, které proběhlo v Liberci v březnu na téma Ricka 

a Mortyho. V dubnu jsme se zúčastnili síje dubových žaludů v lesích u Žumberku a spolu s ohněm sv. Jiří 

zorganizovali Desetiboj, o kterém se více můžete dočíst na dalších stránkách.  

V červnu roveři ze Semil i Lomnice vyrazili na Obrok, největší skautské setkání u nás. Obrok se již podle 

názvu koná jednou za dva roky a v letošním roce pozvali organizátoři 2019 roverů a mnoho dalších 

osobností a servisáků na zámek Konopiště. 

Během léta se Ještěrka vypravila s třemi rovery z kraje na výpravu do Rumunska, o které se můžete víc 

dozvědět i z podcastu dostupného na www.podcasty.skauting.cz, do kterých se spolu s Wanačuem 

a dalšími v tomto roce pustila. 

Po prázdninách jsme se sešli u Giorgia a naplánovali akce, které bychom chtěli v tomto roce zvládnout. 

Do vedení kmene se jako zástupce přidal Datel a ještě v září proběhlo Korbo a Křížem krážem, železniční 

závod, kterého se opět zúčastnilo několik našich týmů. V říjnu jsme si zahráli deskovky na Večeru 

deskových her, který se protáhl téměř až do rána. 

Na první adventní neděli jsme se, tak jak už je zvykem, zúčastnili rozsvěcení vánočního stromu 

v Semilech. Díky všem, kteří náš stánek koupí čaje, toastů nebo svařáku podpořili, se vybralo 2950 Kč 

na podporu vzdělávání na projekt Lepší škola pro všechny Člověka v tísni. 

- Prófa - 
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Třicet dva členů klubu tvoří pestrou společnost od třiceti do téměř devadesáti let. Setkáváme se při 

různých skautských i dalších akcích (vánoční besídka, oheň sv. Jiří, Den Země, oslava 110 let KČT, 

setkání na country na ranči U jezevčíka v Libštátě, Semilský pecen), stále si ještě udržujeme skautského 

ducha. Řada z nás plní úkoly při středisku, snažíme se pomáhat ve svých obcích a šířit skautské ideály 

i v dalších organizacích, přivádíme do oddílů své potomky. 

Letos jsme měli velké plány, ale zasáhly nemoci a výprava do Jizerek „Za barvami podzimu s Ivou“ se 

mohla uskutečnit až 28. září. Z Oldřichova do Hejnic se nám šlapalo vesele, v cíli jsme si s průvodkyní 

prohlédli krásně opravený poutní kostel, nechyběl výborný oběd. 23. listopadu proběhl tajný výlet 

s Mirkou a Ježkem – brigáda na střediskové chatě v Babí.  

Snad všichni naši členové, kteří bydlí v Semilech, se zapojili do hlasování o participativním rozpočtu 

a podpořili rekonstrukci klubovny. Pravidelně jsme navštěvovali naše skautské veterány, jako br. Pana, 

pořizovali jsme nahrávky jejich vzpomínek pro připravovaný skautský almanach.  

Na podzimním sněmu klubu dospělých byl staronovým vedoucím zvolen Bobr, jeho zástupci Mirka 

Gajzlerová a Jirka Mihalo. Hodně jsme diskutovali o novém řádu kmene, umožňujícím například 

přípravu akcí v operativnějších družinách. 

Je na každém z nás, jak moc si přeje být jako skaut aktivní a čeho se může nebo chce zúčastňovat. 

Všechny vás rádi uvítáme a děkujeme vám za to, že středisko podle svých možností podporujete. 

 

- Bobr - 
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Oddíl po velmi masivním nárůstu počtu členů měl jako hlavní cíl stabilizovat družiny a členy udržet. 

Přece jen 50 členů na oddíl vzniklý před třemi lety není vůbec málo. Pokračování modelu pěti družin 

(skauti 2x, skautky, vlčata, světlušky) se zdá být optimální a udržitelné. Nadále se scházejí a fungují 

i roveři. 

Hned na začátku roku jsme se s družinami skautů a skautek zúčastnili tradičního závodu Chilkoot 

a velmi se zadařilo. Vítězství v obou kategoriích oddíl velice překvapilo a motivovalo do další činnosti. 

Ještě během zimy se uskutečnily akce jako Tříkrálová sbírka, oddílový výlet na běžkách či oddílové 

pekáčování, z nichž některé se již v oddíle staly legendárními a tradičními. Následovaly akce jako Jarní 

desetiboj v Oboře, akce Ukliďme Česko nebo Dobrý skutek, kdy se taktéž každoročně účastníme. Skauti 

také stihli výpravu do Trutnova. Vyvrcholením jara byl Svojsíkův závod, jehož okresní kolo se konalo 

v Turnově.  

Po táboře a letních prázdninách jsme se opět znovu sešli v podobném modelu jako předešlý školní rok. 

Zde na nás číhalo několik výzev: jelikož družina světlušek předala půlku členek ke skautkám, bylo 

potřeba členstvo posílit. To se povedlo, takže světlušky opět fungují jako plnohodnotná družina. Trochu 

negativním faktem je, že družiny skautů byly kvůli mírnému úbytku členů spojeny. Oddíl během 

podzimu stihl ještě několik akcí, jako bylo městské setkání u Alainovy věže, noční hra v ulicích města, 

vánoční dílny, výprava skautek a světlušek do Tatobit či výprava skautů a vlčat do Jizerek. Pomyslným 

koncem kalendářního roku je již tradičně na Štědrý den rozdávání betlémského světla. 

Roveři se zúčastnili v různých sestavách většiny větších akcí – RRA, Meetro, Obrok nebo Křížem krážem. 

Taktéž tvořili lehkou pracovní četu, která pomohla v naší klubovně v případě oprav či modernizací. 

Velký pokrok v cestě oddílu kupředu je fakt, že Pegi, Šucka, Moňous a Zlobr úspěšně absolvovali 

čekatelský kurz, čímž doháníme  velký rest v oblasti vzdělání. Co se vzdělání rádců týče,  na rádcovský 

kurz Koblížek vyrazila z našeho oddílu Béba a Mentoska, na Frak zase Kajman, Kojot a Lukyn. Věříme, 

že se nám i nadále bude dařit rozšiřovat řady vzdělaných a zapálených vedoucích a podílet se tak na 

dalším rozvoji lomnického skautingu. 

- Pegi - 
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Ani v roce 2019 jsme naše letní tábořiště nezměnili a již po 29. strávili tři krásné týdny v lesích nedaleko 

městyse Žumberk. A čemu se jednotlivé oddíly na táboře věnovaly, se dozvíte na dalších řádcích... 

 

Letošní tábor na Žumberku si pod vedením Želvy, Lukinela, Jerryho, Racka a Ryby užilo celkem 15 vlčat. 

Celotáborová hra s názvem 3019: Bitva o galaxii prováděla vlčátka od jedné planety ke druhé a na každé 

z nich čekalo nějaké dobrodružství. Za každou z devíti osvobozených planet si jedna ze tří družin rebelů 

vysloužila zmenšený model oné planety. Menší planetky mohli chlapci osvobozovat pomocí 

vesmírných lodí, které si sestavili. Celotáborovou hru vyhráli rebelové z Flotily fénixů (Puštík, Sova, 

Indy, Jabko a Bard) a nejvíce osobních zkoušek získal Puštík. Kromě celotáborové hry jsme se 

samozřejmě věnovali i táborovým a skautským dovednostem, jako je orientace v mapě, uzlování, 

zdravověda, šifrování, práce s nářadím, rozdělávání ohně či střílení ze vzduchovky. Každý den si také 

některé z vlčat vyzkoušelo službu v kuchyni a nechyběly ani noční hlídky. Volný čas jsme trávili hrami 

v lese, softbalem, lakrosem, frisbeem, koupáním v lomu, zpíváním s kytarou nebo nácvikem scének 

k táborovému ohni. Na výlet jsme se tentokrát vydali do Slatiňan a do dětského lanového parku. 

- Želva - 

V letošním roce se do našeho táborového vedení zapojily nové posily. Jely jsme ve složení: Petrolejka, 

Bělas, Tuči a Šáňo, která byla na táboře poprvé. Tentokrát měly světlušky celotáborovou hru 

s námětem knihy Malý princ, což byl v počtu 10 světlušek velice rozmanitý a zábavný příběh poznání. 

Vydaly jsme se tedy na cestovatelskou tour napříč všemi planetami a poznaly i ty nejbizarnější lidské 

povahy a jejich formu existence. Během tábora jsme zažily mnoho nových her, aktivit a navštívily nová 

místa. Kromě koupání v lomu a poznávání okolí byl největší a nejzajímavější novinkou výlet do nedaleké 

soukromé zoo, kde jsme viděly exotická zvířata, užily si legrace u krmení koz a na závěr dne jsme 

ochutnaly nejlepší zmrzlinu z vyhlášených Slatiňan. V táboře jsme se například naučily vyrábět 

shamballa náramky, upéct pizzu v polních podmínkách a dověděly jsme se mnoho zajímavostí ohledně 

lesa a přírody přímo od pana Časara – místního lesníka. I počasí nám letos přálo, a tak se těšíme na 

příští roky. 

- Petrolejka - 
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Se skauty jsme se na táboře podívali trochu do historie. Na celé tři týdny jsme se přesunuli v čase do 

starověkého Řecka a sledovali jsme společně události peloponéské války. Tábora se účastnily dvě 

družiny, Jeleni a Panteři. Letos byla velkou změnou pro náš oddíl nepřítomnost kol. Důvodem byla 

absence druhého vedoucího ve třetím týdnu tábora. Na puťák jsme se vydali do kraje kolem Sázavy, ke 

kterému se váží počátky českého skautingu. První den jsme se dostali do Ledče nad Sázavou a druhou 

noc se úspěšně proplížili do svých stanů v táboře. V táboře jsme tři týdny netrávili pouze hrami, ale 

také procvičováním dovedností, které se v průběhu roku nedají tak jednoduše realizovat. 

Celotáborovou hru nakonec vyhráli Panteři, i když jen těsně, a do poslední etapy nebylo nic 

rozhodnuto. Tři orlí pera úspěšně splnil Kiwi a bílé orlí pero ušlechtilosti, poctu pro nejskautštějšího 

člena oddílu, získal Brownee. První týden nám s vedením pomohl Benda a Tiger.           - Datel - 

Táborem na Žumberku nás provázela celotáborová hra na téma skautského odboje ve 2. světové válce 

– Mračna se stahují.  Skautky se přesunuly sice do stinného období naší historie, ale zároveň do období 

plného hrdinských činů. A právě ty nám byly inspirací. Tábora se účastnily dvě družiny – 

Vlaštovky   Vážky, fungující už v průběhu roku, pod vedením rádkyň Vydry a Křéči. I letos jsme si na 

tábor vzaly kola a podnikly na nich několik výletů. Na puťák jsme se vydaly do kolébky českého 

skautingu, kde jsme přespaly na hradní věži hradu Lipnice. Druhý den naše kroky vedly vydatným 

deštěm přes zatopené lomy, kde se nachází Národní památník odposlechu. Dvoudenní putování 

končilo na Stvořidlech na Sázavě. Skautky si také užily skvělý Poklad připravený Poupětem a Burákem. 

Celotáborovou hru vyhrály Vlaštovky, ocenění Fajn skautka získala Pěstička a Křéča získala Tři orlí pera. 

- Heduš -  

I na táboře zůstali benjamínci u tématu vody. Všechny etapy tak byly ve stylu vodních hrátek, pokusů 

a soutěží. Vyzkoušeli jsme si například nosit vodu jako Afričani, barvit vodu pomocí přírodních barviv, 

projít pavučinu mezi kelímky vody, vytvořit projekty na téma vody a spousty dalších skvělých věcí. 

Na táboře s námi byla také vůbec poprvé Semča, které se s námi moc líbilo. My jsme byli zase rádi, že 

nám na táboře pomohla, a doufáme, že s námi bude chtít jezdit i v budoucnosti. Tento tábor byl 

neobvyklý i kvůli návštěvám chrudimské nemocnice. Nejprve jsme vyrazili na dětské oddělení kvůli 

vysokým horečkám, ze kterých se nakonec horečkám, vyklubala angína. Hned druhý den jsme 

s pořezaným prstem navštívili chirurgii, odkud jsme si odvezli dva stehy. Naštěstí jsme se potom až do 

konce tábora bez dalších návštěv nemocnice obešli a mohli jsme si ještě v klidu užít poslední chvíle. 

- Kleris -  
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Náklady Částka v Kč 

materiál 

mj. kancelářský materiál, nářadí, dřevo, 

drogerie, lékárna 
26 590 

sportovní potřeby, hry, výtvarné potřeby, 

odměny pro táborové soutěže 
5 091 

potraviny 69 160 

dopravní náklady 
osobní a nákladní doprava na tábor 

a zpět, cestovné během tábora 
25 492 

služby 

mj. rozbor vody, čištění vrtu, vstupné 

a ubytování na výletech, potisk 

táborových triček 

16 741 

ostatní  10 000 

bankovní poplatky související bankovní poplatky 415 

  

Výnosy Částka v Kč 

účastnické poplatky celkem 142 000 

     

Náklady celkem  153 489 

Výnosy celkem 142 000 

 

(listopad 2018 – listopad 2019) 

FINANČNÍ DARY 

25 000 Kč IZOL 94 Lomnice nad Popelkou  4 000 Kč  Darina Janoušková 

10 000 Kč Jan Farský    3 000 Kč  Radek Šulc 

7 000 Kč  Petr Kužel    1 000 Kč  Petr Němčík 

 

Děkujeme! 
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Stejně jako předešlý rok jsme i letos jako oddíl vyrazili na tábor samostatně. Tentokrát jsme se již 

rozhodli pro 14denní tábor, který tak byl další pomyslnou metou. Vyrazili jsme opět na předem 

postavené a relativně připravené tábořiště, které jsme si zapůjčili od skautů z České Skalice. Na tábor 

se vydalo 24 dětí, až 9 vedoucích a na polovinu také kuchař. Celotáborová hra se nesla v duchu 

objevování zlatých měst a hledání pomyslného Eldoráda. Na fungování programu jsme poprvé 

otestovali model dvojího dělení – na etapy celotáborové hry byly družiny vytvořeny vyrovnaně napříč 

družinami a na zbytek programu fungoval tábor podle družin scházejících se pravidelně celý rok. 

Nechyběly již tradiční pomyslné vrcholy tábora, jako je noční přepad, noční hra, slibové ohně či lehká 

novinka v podobě nočního výsadku či neplánované „evakuace“ skautů. Svůj skautský či světluškovský 

či vlčácký slib složila velká část táborníků. V parných letních dnech jsme využili velmi příjemného 

ochlazení, které nabízela blízká řeka Úpa a koupaliště v Jaroměři. Po uplynutí celých čtrnácti dnů, kdy 

jsme prochodili snad každý kousek údolí, které všichni známe z knihy Babička, jsme se rozjeli domů 

spokojeni s tím, že se tábor opravdu povedl a že se drtivá většina již těší na další ročník. 

- Pegi - 
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Zpráva roku je jasná. Díky vám jsme uspěli 

v participativním rozpočtu a s drtivou převahou 

získali od města 510 000 Kč na rekonstrukci 

sklepa.  

Proč rekonstruovat sklep?  

Úpravou sklepa získáme skladovací prostory, do 

kterých přestěhujeme všechno, co máme na 

půdách – většinou táborové věci. Jednak 

nebudeme muset tahat celý tábor po úzkých 

schodech na půdu, nýbrž zespod klubovny 

nastěhujeme přímo do sklepa, ale hlavně 

uvolněnou půdu v další etapě přebudujeme na 

klubovnu pro benjamínky. Přitom rovnou 

vyměníme dožilou střešní krytinu a zabudujeme 

nová střešní okna pro lepší osvětlení. Rozšířením 

klubovny skautek do druhé uvolněné půdy 

získáme samostatný prostor pro světlušky. Po 

30 letech tak bude mít každý oddíl svůj prostor. Je 

to ještě dlouhá cesta, ale důležité je, že jsme díky 

vám mohli začít. Ještě jednou velké díky! 

 

Naše středisková knihovna v současné době obsahuje celkem 391 evidovaných svazků rozdělených do 

devíti kategorií – metodika, historie, osobní růst, příroda, dovednosti, hry, dramatizace, dobrodružné 

a dětské. Knihy jsou přehledně vyrovnány k dispozici ve skříni na chodbě v patře. Průběžně je knihovna 

doplňována aktuálními novinkami.  

Výpůjček začíná přibývat a mnozí už našli zdroje inspirace právě v naší knihovně. Hodně pak bývá 

knihovna využita zejména členy chystajícími se složit některou ze zkoušek skautského vzdělávacího 

systému. 
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V roce 1946 si parta vodních skautů ze Semil pět kilometrů proti proudu Jizery, v místě zvaném Babí, 

postavila chatku. Materiál si obstarali z likvidovaných pracovních táborů továrny Zittwerke, přidali 

moře práce, od obce Bystrá nad Jizerou si na 10 let pronajali pozemek a základna pro velká 

dobrodružství byla hotova.  

Chvíli po postavení byli ale skauti zakázáni a ani les už nepatřil obci. Po desítky let pak chatku spravovali 

různí skautští i neskautští nadšenci, před pár lety na ni dokonce spadl strom a celou ji pobořil. Chatka 

už by neexistovala, kdyby se o ni do dnešních dnů nestaral Jiří Mazanec, tesař a člen družiny Ledňáčků. 

Letos ji převedl do našeho vlastnictví.  

Máme za sebou první brigádu. Do chatky trochu teče, není tam pitná voda, ani záchod, ani elektrika, 

ale všechno to vynahrazuje obrovská romantika místa. Uvidíme, jaké využití si najde, už teď víme, že 

pro jarní přespání ji využijí skauti i skautky. 

 

 

Velký dík za poskytnutí dotací patří městu Semily, městu Lomnice nad Popelkou, Libereckému kraji, 

MŠMT a Junáku – českému skautu, z. s. 
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Po třech letech se na podzim roku 2019 konal střediskový sněm, jehož hlavním úkolem bylo zvolit nové 

vedení střediska, členy střediskové rady, revizní komise a delegáty střediska na krajský a Valný sněm 

Junáka. 

Střediskový sněm se konal v neděli 3. 11. 2019 od 14 hodin ve skautské klubovně. Dvacet přítomných 

delegátů jednomyslně zvolilo na další funkční období 2019–2022 jako vedoucího střediska Jana 

Farského – Bagyho a jeho zástupce Tomáše Jecha – Balůa. 

V revizní komisi zasedne Jiřina Bursová – Píďa, Jakub Kuršel – Veverka a Michal Srb – Rikitan. Středisko 

bude na krajském sněmu zastupovat Jan Lengál – Prófa, Kateřina Šimková – Kukačka a Vít Coufal – 

Takin. Na Valný sněm delegáti sněmu vyslali Ivu Stehlíkovou – Heduš. 

Kromě samotných voleb vyslechli delegáti sněmu zprávu o činnosti střediska za roky 2016–2019 a plán 

staronového vedení na nadcházející tři roky. Delší debatu si zasloužila témata předsněmovní diskuse – 

Skauting za deset let, Idea vlčat a světlušek a Kodex jednání dospělých. 
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Roky jsme zvažovali, že bychom naplnili skautské heslo „sloužím“ tím, že bychom si vzali patronát nad 

Riegrovou stezkou. Jsme už přece dost velcí, aktivní, vyspělí, abychom mohli komunitě, ve které žijeme, 

nabídnout nezištnou pomoc. Pomoc v oblasti, která je nám vlastní, která nás těší, která je v souladu 

s naším posláním. Vyrazit tak trochu proti proudu a nic po městu nechtít, ale naopak nabídnout mu 

pomoc.  

Patronát nad Riegrovkou se přímo nabízel.  

Měli jsme ale obavy, jestli se do toho můžeme pustit, jestli to zvládneme, jestli to na nás není moc 

velké sousto. V dubnu na ohni svatého Jiří jsem zkušebně vyhlásil, aby se lidé, kteří by o takovou práci 

měli zájem, přihlásili. A zájem byl větší, než jsem čekal. Hned první den se přihlásilo na dvacet 

dobrovolníků, kteří se zavázali v konkrétní týden v roce uklidit a zkontrolovat Riegrovku.  

Každý týden projde Riegrovku dobrovolník nebo rodina nebo parta dobrovolníků, která si krásnou 

procházku obohatí ještě tím, že zbaví Riegrovku všech odpadků. První týdny to bylo náročné, jeden 

pytel mnohdy nestačil, z řeky někteří tahali pneumatiky i s disky. S ubývajícími turisty, ale i s větší 

čistotností, je to lepší a lepší.  

Uklízíme od září, pokud se chcete k patronům přidat, napište mi na farsky.jan@seznam.cz, týdnů je 

vroce hodně a o prázdninách budeme muset nejspíše chodit i 2x týdně. Pár patronů by se ještě hodilo. 
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V minulém školním roce se naše středisko zamýšlelo nad skautským dobrým skutkem. Jsme velice rádi, 

že se nakonec středisková rada přiklonila ke spolupráci s domovem seniorů v Semilech. 

Rozjeli jsme nakonec poměrně velký projekt, kdy jsme se domluvili s oddělením ergoterapie na 

pravidelných návštěvách jednotlivých oddílů, které vždy měly za úkol vymyslet program, kterého by se 

mohli společně účastnit jak naše děti, tak i senioři. 

V druhé polovině roku jsme stihli uspořádat celkem tři návštěvy domova, kterých se zúčastnily oddíly 

vlčat, skautek a benjamínků. Vlčátka navštívila seniory hned v září a vyrobila s nimi společně nádherné 

draky. Poté se do domova vydaly skautky, které vymyslely pečení štrúdlů. Než se štrúdly upekly, všichni 

si společně zazpívali lidovky a vánoční koledy, aby si už navodili vánoční atmosféru.  

Benjamínci přišli za seniory přímo na Mikuláše. Přivítalo je celkem pět babiček s jedním dědečkem. 

Společnými silami upekli a ozdobili perníčky, snědli nejen spousty vyteklé bílkové polevy, ale ochutnali 

i poměrně mnoho hotových výtvorů. Na vše chvíli dohlížel i bratr Pan, kterého se podařilo vylákat z jeho 

pokoje. Protože děti přišly právě na Mikuláše, nedorazily s prázdnou. Obdarovaly nejen babičky 

a dědečka, kteří s nimi tvořili perníčky. Zbylo i pár balíčků pro ostatní obyvatele domova, kterým tak 

mohli udělat radost.  

Počátek spolupráce hodnotíme velmi pozitivně. V domově seniorů byli s programy vždy velmi 

spokojeni a těší se na další spolupráci. V příštím půlroce už máme naplánované nějaké další akce 

a budeme se tedy těšit na další návštěvy. 
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Základní kolo Svojsíkova závodu se konalo první víkend v květnu. Závodu na téma Surviver (Kdo přežije) 

se účastnily obě družiny skautek. A o přežití to v chladném a deštivém počasí opravdu bylo. Skautky se 

skvěle popasovaly například s šiframi, poznáváním přírody, orientací v mapě i vařením ve ztížených 

podmínkách. Pokus o záchranu životů byl také na jedničku! I přes sychravé počasí si skautky také užily 

letošní první spaní venku ve stanech. Nakonec se z velkého úsilí a skvělé spolupráce vyklubalo krásné 

5. místo pro Vážky a 3. místo pro Vlaštovky, které postoupily do krajského kola v Jizerských horách! 

 

 

Družina Vlaštovek (bohužel bez rádkyně Vydry) ve složení Šerchán, Pěsťa, Dešťovka a Pomi, vyrazila 

poslední květnový víkend do Jizerek, aby bojovala o postup do celorepublikového kola s nejlepšími 

družinami z kraje! Závod, který má několik částí - modul Závod, Přežití (ty se konaly v sobotu) a Brány 

(v neděli), probíhal v srdci hor a skautky toho zakusily opravdu mnoho. Závod prověřil jejich tělesnou 

zdatnost a odolnost, ale i schopnost spolupráce, komunikace, znalosti tábornické praxe, zdravovědy, 

přírody, jejich kraje či republiky atp. nebo také kulinářské schopnosti, na což se skautky těšily nejvíce. 

V modulu Přežití totiž, po skvěle zorganizované a rychlé stavbě stanu, uvařily na ohni doslova hostinu 

složenou ze zeleninové polévky a boloňských „špaget“ z opravdových surovin, žádné pytlíkačky! 

A i když dovařily velmi unavené až pozdě večer, šly spát s úsměvem na tváři a očekáváním, co přinese 

další den. V neděli totiž probíhal modul Brány, který prověřuje znalosti a schopnosti jednotlivých členů 

družiny, a holky si vedly skvěle! Umístily se nakonec na krásném 4. místě a domů si odvezly spoustu 

zážitků.   
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V neděli 16. 12. 2018 proběhla naše vánoční skautská besídka. Schází se nás rok od roku více a více, 

a tak už jinde než v aule gymnázia by snad ani být nemohla. Svižný program představil všechny oddíly, 

zazpívali jsme koledy, zhlédli několik scének s vánoční tématikou a nakonec si rozdali dárečky. Akce, na 

kterou zveme i rodiče, je největší akcí roku, kterou pořádáme. 

 

Z Jeruzaléma do Semil dorazilo Betlémské světlo i v roce 2018. Do Vídně letadlem, z Vídně pak vlakem 

do celé České republiky včetně Semil. Světýlko jsme rozdávali na pěti místech ve městě a ještě roznesli 

desítkám dalších lidí dobré vůle. A proč Betlémské světlo roznášejí skauti? Protože mají důvěru. 

Důvěru, že světýlko ochrání a udrží až do Štědrého dne. 

 

 

 

 

 

 

 

I v roce 2019 jsme pokračovali s cyklem 

cestovatelských besed našich dospělých členů. 

V lednu se přibližně dvacet zájemců dozvědělo od 

Šťopky o jejím půlročním působení v Zambii, 

Gajzlerovi nám povyprávěli o své vášni pro 

potápění a Prófa s Datlem účastníkům představili 

program Erasmus+, díky kterému mohli vycestovat 

do Belgie a Portugalska. Byl to velmi obohacující 

večer.  
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Tato jedna z prvních velkých akcí skautského kalendářního roku se pořádá každoročně v Lomnici nad 

Popelkou. Jedná se o jeden z mála zimních závodů, navíc s dlouholetou tradicí a vždy vzorně připravený 

bratrem Frigem a jeho odchovanci. A zima tentokrát po dlouhé době podpořila atmosféru závodu 

ideálním počasím. 

Účastníci závodu se dostanou do role zlatokopů, kteří hledají nová naleziště na Aljašském poloostrově. 

Dvoučlenné hlídky skautek nebo skautů s mapou vyrážejí na přibližně sedmikilometrový okruh. Cestou 

musejí projít stanovišti propojenými poutavým příběhem, na kterých plní úkoly potřebné pro přežití 

v severské divočině. Střílí se z luku i ze vzduchovky, rozdělává se oheň, váže se tyčovina na vázané 

stavby, ošetřují se zlomeniny, signalizuje se na dálku, prochází se stezkou pozornosti, pracuje se 

s buzolou a luští se šifry. Bez nezbytné kápézetky a sekerky nemají dvojice šanci uspět.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Vztahy s lesníky v okolí našeho žumberského tábořiště 

jsou už od dob bratra Bobra na velmi dobré úrovni. Vždy 

nám vyšli vstříc a díky nim jsme mohli postavit nejednu 

dřevěnou konstrukci od kuchyně počínaje až po vlajkový 

stožár. Často jsme jim nabízeli svou pomoc, ale zatím se 

vždy obešli bez nás. Až teprve nyní po extrémním suchu 

a následné kalamitě kůrovce se dostali do situace, kdy je 

každá ruka dobrá. A tak v dubnu vyrazilo 26 skautek, 

skautů, roverů a členů vedení na víkendovou brigádu. 

Jen za pomoci motyk jsme osázeli za dva dny šest 

oplocenek o celkové rozloze 0,9 hektaru. 
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Před rokem jsem v rámci pátrání po historii semilského 

skautování narazil na neuvěřitelný osud družiny 

Ledňáčků. Party kluků, kterým je dnes sice už přes 80 let, 

kteří se rozletěli do celého světa (Praha, Vancouver, 

Mnichov), ale kteří se dodnes setkávají. A jeden z členů 

družiny Ledňáčků napsal krásnou knihu Dálkovky o svém 

životě dálkového pilota ČSA. O tom a také o svém 

skautování v Semilech vyprávěl v Knihkupectví Křižovatka 

10. 4. 2019. Na besedu přišel i další z členů družiny – Jiří 

Mazanec – Šedý Bobr, který dodnes žije v Semilech. 

Krásné setkání plné vzpomínek. 

28. dubna jsme uspořádali v Semilech nultý ročník Jarního desetiboje, dětské soutěže pro skauty 

i veřejnost ve věku od 3 do 11 let. Tématem byly profese, a tak si každý účastník mohl vyzkoušet úkoly 

vhodné pro policistu, biologa nebo stavitele. I přes počáteční nepřízeň počasí byla účast velká a věřím, 

že si děti kromě odměny či diplomu odnesly hlavně pěkné zážitky. Za celou myšlenku děkuji ses. Sojce, 

která pořádá desetiboj v Lomnici úspěšně již mnoho let. 

Svátek patrona všech skautů jsme již tradičně oslavili se všemi členy střediska slavnostním ohněm na 

Výstrčce. Díky pohostinnosti naší oldskautky Marcelky zde máme již po léta krásné zázemí.  
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Během akce byla vyhlášena středisková soutěž talentů. Tento rok se nám sešlo 27 výrobků od 

benjamínků, vlčat a světlušek. Bohužel se letos nenašel nikdo mezi skauty a skautkami, kdo by se nebál 

cokoliv do soutěže přihlásit.

VLČATA 

Výtvarné práce:  1. Jikra – Ptáček 

2. Hugo – Krajina 

2.  Puštík – Loď 

3. Jabko – O malém ptáčkovi 

Důkaz zručnosti:  1. Hugo – Nebeský Alicorn 

2. Puštík – Meč 

3. Doktůrek – Kolík 

Literární dílo:  1. Puštík – Princův příběh 

2. Lvíček – Dědeček a babička 

2. Hugo – O lovci a medvědovi 

Fotografie:  1. Puštík – Fotoalbum 

Budky:  1. Buvol 

2. Lvíček 

 

SVĚTLUŠKY 

Výtvarné práce: 1. Monča – Lilie 

2. Štěně – Kaligrafie 

2. Rošťanda – Stroj 

3. Štěně – Zajíc 

Důkaz zručnosti 1. Liška – Pletený vak 

2. Rošťanda – Fialová Rošťanda 

Fotografie:  1. Sojka – Labutě 

1. Liška – Zahradní panna 

2. Rošťanda – Námraza 

BENJAMÍNCI 

1. místo: Brejlovec – Dřevěné auto 

Bizon – Hra Jak se stát benjamínkem? 

Šikulka – Polštářek 

2. místo: Poník – Květináček 

Třešinka – Mořská panna Ariel

 

V dubnu 2019 byl vytvořen projekt na podporu 

družinového systému ve středisku, který slouží 

jako platforma pro průběžné sdílení 

a vzdělávání rádců ve středisku. Vznikl, jelikož se 

ukázalo, že družinové schůzky pod vedením 

rádců upadávají, což se promítalo na účasti na 

oddílových akcích. Rádcovská setkání probíhají 

přibližně jednou měsíčně v klubovně, čajovně, 

venku či jiných prostorách. Pod vedením 

Kukačky zatím proběhlo šest setkání 

s překvapivě dobrou účastí. Tři hodiny večer se 

setkávají nadějní mladí rádci i podrádci, aby 

vzájemně sdíleli své úspěchy a potíže ze 

schůzek, poradili se, inspirovali se, plnili osobní 

výzvy, doplnili motivaci v partě vrstevníků 

a posunuli sebe i svoji družinu zase o kousek dál. 
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Již čtvrtým rokem se vedení jednotlivých oddílů společně s vedením střediska vydalo na tuto stmelovací 

akci. Zamířili jsme na lesní chatičku do Tanvaldu a naším hlavním cílem bylo předat si nové zkušenosti, 

načerpat inspiraci a také síly do dalších měsíců. Kromě oddechového programu jsme letos poprvé 

pracovali s Hodnocením kvality, které nám návodnými otázkami pomohlo odhalit silné, ale i ty slabší 

stránky našeho střediska. Nechyběl ani výlet, Riskuj! či SOB (Skautský orientační běh). 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

Letos v srpnu proběhlo již 4. rádcovské setkání určené pro nové i staronové rádce a podrádce. Jedná 

se o víkendový program sestavený tak, aby účastníci dostali inspiraci a praktické i teoretické návody, 

jak vést svou družinu. Setkání se tentokrát konalo v krásném skautském srubu na Čeřovce, zalesněném 

vršku na severu města Jičína. Všichni lektoři z řad vedení střediska se tentokrát shodli, že letošní 

skupina rádců, rádkyň, podrádců a podrádkyň je skvělá parta s velkým potenciálem pro skautskou 

budoucnost střediska. Doufáme, že jim jejich elán a zápal pro věc vydrží a jednou vedení střediska posílí 

a přeberou pomyslnou štafetu.  Za veškerou organizaci děkujeme Takinovi.  
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Již tradičně jsme využili na konci prázdnin příležitost prezentovat semilský skauting na přehlídce 

volnočasových aktivit, kterou pořádá město Semily. Kvůli špatnému počasí byla akce přesunuta do 

Kulturního centra Golf, kde jsme měli možnost rodičům u našeho stanoviště představit fotografie z naší 

činnosti, kroniky i informační letáčky o skautingu jako takovém. Hned u vchodu stála velmi zdařilá 

nástěnka plná akčních fotek z činnosti jednotlivých oddílů. 
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Organizaci letošního Pecnu si spolu s Dušanem vzaly na starost skautky. 14. září jsme se tedy sešly brzy 

ráno u klubovny, abychom naložily potřebné vybavení – stoly, židle, lorny a nástěnky na kárku, kterou 

se vše odvezlo na Ostrov. Zde jsme vše nachystaly a v půl deváté mohl Dušan se svými pomocníky 

vesele začít péct jeho výborné bramboráky. Po deváté hodině se před stoly začaly tvořit pěkně dlouhé 

fronty. Lidé už vědí, kde jsou bramboráky nejlepší, a samozřejmě také rádi přispějí na dobrou věc. Letos 

totiž výtěžek, který nakonec činil 9 618 Kč, poputuje k organizaci Člověk v tísni a jejich projektu 

Skutečný dárek. 

 

 

 

 

 

 

 

Jako čerství patroni jsme se podíleli na oslavách 110 let 

od založení Riegrovy stezky.  Tuto velkolepou akci 

pořádal KČT Semily a my jsme byli rádi, že můžeme být 

její součástí. Po celé trase jsme měli pro veřejnost 

připravené soutěže, za které jsme na konci Riegrovy 

stezky turisty odměňovali výroční pohlednicí.  Celkem 

na trase skauti ze 3. oddílu zajišťovali šest stanovišť – 

lidé poznávali osobnosti spojené s Riegrovou stezkou, 

odhadovali délku ferraty a Galerie, poznávali přírodniny, 

porovnávali čistotu vody ze studánky Antala Staška 

s vodou z Jizery a Kamenice či prolézali pavučinu 

připravenou z lan. Dále jedna z dvojic pomáhala 

Čokařovi (pán, který vybudoval ferratu Vodní brána) 

s převodem osob přes řeku Jizeru, nad kterou Čokař 

natáhl lano. Během celého odpoledne se našich soutěží 

zúčastnilo 600 osob.  
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V sobotu 5. října se v Železném Brodě konal 26. Memoriál Tomáše Hübnera. První tři místa v nabité 

konkurenci osmnácti čtyřčlenných hlídek obsadila družstva ze semilského skautského střediska. 

Memoriál se koná každoročně od roku 1993 jako uctění památky nejen Tomáše Hübnera a Jiřího Haby, 

ale i dalších mužů, kteří položili život v boji proti totalitním režimům. Letos v červenci uplynulo 70 let 

od osudného tábora železnobrodských skautů (roverů). Uprostřed Jizerských hor čekali na vhodný 

okamžik, aby mohli opustit republiku, která jim nedovolovala žít podle skautských zásad. Jejich 

tábořiště bylo obklíčeno příslušníky SNB a StB. Pod střelbou z kulometů dva z nich položili život, ostatní 

byli pozatýkáni. Tomáši Hübnerovi bylo 19 let. 

Letos se na Memoriálu setkali skauti a skautky z širokého okolí – z Železného Brodu, Turnova, Jilemnice, 

Lomnice nad Popelkou, Tatobit a Studence. Závod prověřil, jak se kluci a holky dokáží zachovat 

v krizových situacích či jak dokáží pracovat s informacemi. Jednou z disciplín byla i stavba podsadového 

stanu na náměstí 3. května. Velice úspěšné byly naše hlídky v poskytování první pomoci. To je jedna 

z nejdůležitějších dovedností, kterou děti ve skautu učíme. 

Úsilí semilských skautů bylo odměněno prvním místem v letošním ročníku závodu. Zvítězila čtveřice 

kluků, kteří si říkají Dream Team. Na druhém místě se umístila družina Orlů z našeho lomnického oddílu 

a na třetím pak družina Jelenů ze Semil.  

 

 

 

 

 

 

 

Třetí ročník Tovaryšské zkoušky určené pro rádce, rádkyně, podrádce a podrádkyně měl letos rekordní 

účast. Sešlo se sedm účastníků (tři skautky a čtyři skauti). Po seznámení s užitím jednotlivých nástrojů 

ve střediskové dílně byli poučeni o bezpečnosti a seznámeni s pravidly chování v dílně.  

Úkolem letošní zkoušky bylo vytvoření modelu lodičky dle vlastního návrhu. Účastníci pracovali ve 

skupinkách, a tak byl kladen důraz nejen na přesnost a pečlivost, ale i na vzájemnou spolupráci 

a kreativitu. To vše zvládli a všichni složili zkoušku na výbornou.  
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Již třetí beseda z cyklu cestovatelských večerů se uskutečnila na sklonku roku. I přes to, že účast 

zájemců byla nižší než na předchozích akcích, jednalo se o velmi příjemně strávený večer.  

Nejprve nás Šakla se svým přítelem Markem vzali na Kostariku. Tolik zážitků s místní faunou jen tak 

někdo nemá. V dalších přednáškách nás Balů s Želvou vzali na skok na Island a s Gepassou jsme se 

mohli projít pěšky po Arménii. 

Do budoucna se budeme snažit oslovit i věkovou kategorii 25-, pro kterou by cesty našich roverů 

a rangers mohly být inspirující. 
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Rok 
Výnosy celkem 

(Příjmy) 

Z toho poskytnuté 

dotace 

Náklady celkem 

(Výdaje) 

2018 639 000 Kč 242 000 Kč 529 000 Kč 

2017 711 226 Kč 254 830 Kč 484 814 Kč 

2016 626 564 Kč 231 689 Kč 448 287 Kč 

2015 567 074 Kč 169 784 Kč 412 287 Kč 

2014 354 189 Kč 64 813 Kč 226 272 Kč 

2013 356 441 Kč 93 667 Kč 352 799 Kč 

2012 306 030 Kč 102 141 Kč 274 455 Kč 

2011 200 156 Kč 48 347 Kč 172 492 Kč 

2010 282 919 Kč 116 688 Kč 294 667 Kč 

Poskytovatel dotace Název projektu 
Výše 

dotace 

Spoluúčast 

střediska 

Celkové 

náklady 

Město Semily 

Tábory pořádané střediskem 30 000 Kč 10 % 33 334 Kč 

Zajištění provozu skautské klubovny 20 000 Kč 10 % 22 223 Kč 

Využití volného času dětí a mládeže 31 950 Kč 0 % 31 950 Kč 

Město Lomnice nad 

Popelkou 
Podpora činnosti 10 000 Kč 0 % 10 000 Kč 

MŠMT Podpora činnosti 46 598 Kč 30 % 66 569 Kč 

Liberecký kraj Nábytek do skautské klubovny 49 500 Kč 30 % 71 000 Kč 

 

Velký dík za poskytnutí dotací patří městu Semily, městu Lomnice nad Popelkou, Libereckému kraji, 

MŠMT a Junáku – českému skautu, z. s. 
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Webové stránky: https://semily.skauting.cz/ 

Vloni jsem ve výroční zprávě vyslovila závazek vytvořit nové modernější webové stránky. Jsem ráda, že 

jsme mu společně s Datlem (Jakubem Kindermannem) dostáli a stránky získaly po osmi letech fungování 

v říjnu 2019 úplně nový kabát. Stránky mají nové členění po jednotlivých oddílech. V jednotlivých 

záložkách lze najít informace o daném oddílu, odkaz na fotogalerii, plánované činnosti i další informace 

pro rodiče. Jedna záložka je věnována naší klubovně a přehledu její obsazenosti. Nově je k popisu 

vybavení a fotografiím doplněn i nákres půdorysu klubovny, který zájemcům o pronájem ulehčí 

plánování programu víkendové výpravy. V záložce „Naše středisko“ jsou k přečtení i stažení všechny 

výroční zprávy a k tomu pár historických fotografií z činnosti semilského skautského střediska. V brzké 

době bychom webové stránky rádi doplnili o záložku lomnického skautského oddílu a také o nové 

aktuálnější fotografie jednotlivých místností v naší klubovně.   

 

 

Skauti Semily na facebooku: https://www.facebook.com/SkautiSemily/ 

I zde se v souvislosti s novým webem udála zásadní změna. Od listopadu 2019 se naše facebooková 

skupina ‚Skauti Varta Semily‘ postupně stěhuje na facebookovou stránku ‚Skauti Semily‘. Učinili jsme 

tak ze dvou důvodů. Abychom o naší činnosti informovali širší veřejnost a také abychom 

prostřednictvím této facebookové stránky mohli přenášet aktuální zprávy i na stránky webové, což by 

původní platforma neumožňovala. Původní facebooková skupina byla založena v roce 2010. Počet 

členů této skupiny od jejího vzniku stále stoupal a na konci tohoto roku měla skupina 261 členů. Tato 

skupina byla k prosinci 2019 zrušena a naplno ji nahrazuje facebooková stránka, která má po prvních 

dvou měsících svého fungování 210 příznivců.  
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Vývěsky:  

Dokonce i v případě naší vývěsky nastala drobná změna. Vývěsku máme novou, větší, umístěnou na 

stejné budově u mostu, jen ale o něco blíže k městu. Od října loňského roku se o tuto vývěsku skvěle 

starají Jíťa (Jitka Holatová) a Sluníčko (Vlaďka Plívová). Pravidelně ji každý měsíc obměňují a doplňují 

novými fotkami s popisem činností jednotlivých oddílů. V naplňování nástěnky u vchodových dveří 

skautské klubovny se střídají jednotlivé oddíly.  
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Semilské noviny – Skautská hlídka:  

Do rubriky Skautská hlídka v semilských novinách jsme během roku 2019 napsali celkem deset článků, 

což je o tři více než v loňském roce.  

Leden:    Další rok s Benjamínky (Jíťa) 

Únor:  O čem je skauting? (Baghíra) 

Březen:  Chilkoot 2019 (Takin) 

Duben:  Jarní desetiboj (Prófa) 

Květen: Skauti vysadili stovky dubů (Balů) 

Červen:  Semilská vlčata a měsíc skautských dobrých skutků (Želva)  

Září: Skautský rok vyvrcholil třítýdenním táborem (Balů) 

Listopad:  Semilská vlčata na návštěvě v Domově pro seniory (Želva) 

Úspěch na závodech v Železném Brodě (Balů) 

Prosinec:  Z Betléma až do Semil (Balů) 

 

V zářijovém čísle nám byla redakcí věnována dokonce titulní strana s článkem: Novými patrony 

Riegrovy stezky se stali semilští skauti! 

 

 
 

- Želva – 
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Kleris – Klára Holatová – vedoucí oddílu 
Jíťa – Jitka Holatová – zástupce vedoucí 
Slunko – Vladimíra Plívová 

 
Mauglí – Jan Farský 
Plejtvák – Jindřich Farský 
Švestička – Nela Fantová 
Locika – Ludmila Kellerová 
Třešinka – Laura Komadová 
Hasič – Jakub Košnar 
Majdalenka – Magdalena Králová 
Spiderman – Ondřej Kubec 
Piki – Klára Kufnerová 
Sovička – Alice Novotná 
Brejlovec – Martin Novotný 
Vlnka – Eliška Plívová 
Lištička – Anna Provazníková 
Motýlek – Rozárka Rendlová 
Smajlík – Gabriel Satajko 
Vlčice – Anežka Šedinová 
Pavouk – Jaroslav Tichý 
Králíček – Joshua Warman 

Želva – Adéla Jechová – vedoucí oddílu 
Ryba – Daniel Rypl – zástupce vedoucí 
Racek – Vít Chlupáč – oddílový rádce 
Lukinelo – Lukáš Koňák – oddílový rádce 
Réba – Barbora Voleská – oddílová rádkyně 
 

Ananas – František Šorf 
Bard – Ladislav Szabó 
Bizon – Kryštof Bucek 
Bobík – Ondra Načeradský 
Buvol – Vít Faltinek 
Doktůrek – Šimon Tun 
Gorila – Jáchym Regál 
Indián – Ivan Erban 
Jabko – Jáchym Bárta 
Ježek – Filip Hnídek 
Komár – Roman Opočenský 
Krajťák – Petr Zelinka 
Kudlička – Dalibor Jan Převrátil 
Lev – Prokop Němčík 
Lišák – Sebastian Slavík 
Medvěd – Jaroslav Novotný 
Netopýr – Petr Chlupáč 
Nosorožec – Zdeněk Matoušek 
Ptáček – Vincent Pšenčík 
Rejnok – Jakub Slavík 
Rex – David Kužel 
Tary – Bertin Sakajto 
Vlk – Matyáš Knittel 
Žirafa – David Šiška Tuči – Klára Mocková – vedoucí oddílu 

Bělas – Babková Tereza – zástupkyně vedoucí  
Šáňo – Žaneta Veitová 

 
Dany – Daniela Szabó 
Světluš – Světlana Svobodová 
Delfínek – Nikola Šourková 
Liška – Anna Sofie Pleštilová 
Káčátko – Kateřina Kufnerová 
Pony – Viktorie Tichá 
Veverka – Markéta Vostrá 
Šikulka – Anna Plívová 

Anna Bašková 

Magdaléna Bašková 

Nikola Hnídková 

 



37 

 

  

Hedvika – Iva Stehlíková – vedoucí oddílu 
Ještěrka – Tereza Kindermannová – zástupkyně vedoucí 
Kukačka – Kateřina Šimková – zástupkyně vedoucí 
Rosnička – Anna-Johanna Kristelová – odd. rádkyně 
 

VLAŠTOVKY 
Vydra – Anna Kindermannová – rádkyně 
Dešťovka – Zdislava Převrátilová – podrádkyně  
Duha – Tereza Mašková 
Klárka – Klára Rejlková 
Lasička – Darja Mojžíšová 
Mimíšek – Eliška Housová 
Pěstička – Veronika Housová  
Smíšek – Zdislava Svobodová 
 

VÁŽKY 
Šerchán – Klára Housová – rádkyně  
Růžička – Johana Hájková – podrádkyně  
Ančovička – Michaela Hloušková 
Anežka – Anežka Kroupová  
Marťa – Martina Janoušková 
Míša – Michaela Janoušková  
Monča – Monika Janoušková 
Sojka – Luciána Roháčková 
 

 

 

Balů – Tomáš Jech – vedoucí oddílu 
Pití – Petr Šír – zástupce vedoucího  
 

KAMZÍCI 
Hopík – Jindřich Mlejnek – rádce 
Brownee – Matěj Hnídek – podrádce 
Hugo – František Hájek 
Puštík – Šimon Pleštil 
Pedro – Jindřich Semecký 
Oskar – Oskar Bouček 
 

JESTŘÁBI 
Štrůdl – Bruno Břenek – rádce 
Panda – Jonáš Kudrna – podrádce 
Klokan – Václav Svoboda 
Šnek – Vojtěch Farský 
Čmelák – Filip Coufal 
Čivava – Jakub Prousek 
Eso – Antonín Šorf 
 

PANTEŘI 
Pinguin – Matouš Tichý – rádce 
Puma – Matěj Kisza – podrádce 
Jikra – Jiří Chlupáč 
Lvíček – Vít Slavík 
Kola – Matyáš Maryško 
Indy – Adam Kvapil 
Enk – David Horák 
Batman – Jan Havlík 
Sova – Jarmil Redlich 
 

JELENI 
Lišák – Richard Mlejnek – rádce 
Bageta – Štěpán Rypl – podrádce 
Opičák – Vít Kužel – podrádce 
Sokol – Matyáš Zahradník  
Zaklínač – Marek Metelka  
Daman – Damián Roháček 
Anděl – Adam Šulc 
Ondra – Ondřej Kvarda 
Cvrček – André Vostrý 
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Bobr – Ivo Navrátil – vedoucí Kmene 

Mirka – Miroslava Gajzlerová – zástupkyně vedoucího 

Midgi – Jiří Mihalo – zástupce vedoucího 

 

Pan – Jiří Belda 

Formik – Vladislav Bodnár 

Fler – Pavel Bureš  

Takin – Vít Coufal 

Béda – Daniel Činovec 

Bagy – Jan Farský  

Ježek – Stanislav Gajzler 

Šimon – Šimon Gajzler 

Líba – Libuše Hlůžová  

Žabák – Zdeněk Kašpárek  

Choroš – Zdeněk Kodoň  

Žirafa – Adéla Kodoňová  

Zelí – Jana Krejsová  

Algy – Jan Kufner 

Tina – Kateřina Laštůvková 

Sašenka – Alexandra Mihalová  

Aslan – Aleš Plíva  

Číňan – Rostislav Plíva  

Marcelka – Marcela Plívová  

Rikitan – Michal Srb 

Ondra – Ondřej Šír 

Key – Pavel Šír 

Iva – Ivana Šírová 

Šaman – Vít Šlechta  

Brim – Josef Šoltes  

Šťopka – Kateřina Štěpničková 

Roy – Libor Štrauch 

Evička – Eva Štrauchová  

Mirek – Miroslav Vodseďálek  

Jabloň – Lenka Vránková 

 

 

 

 

Prófa – Jan Lengál – vedoucí oddílu 

Datel – Jakub Kindermann – zástupce vedoucího 

 

Vandam – Adam Babec 

Tygr – Jiří Brill 

Žížala – Michaela Bryscejnová 

Píďa – Jiřina Bursová 

Burák – Matyáš Buryanec 

Mýval – Matyáš Coufal 

Kolečko – Lukáš Hlava 

Včela – Veronika Hlavová 

Žralok – Lukáš Jech 

Jerry – Tomáš Koňák 

Kousy – Vojtěch Kousal 

Gepard – Adam Kuršel 

Veverka – Jakub Kuršel 

Kohout – Sebastian Kuršel 

Králíček – Sára Langhammerová 

Midgi – Marián Mihalo 

Petrolejka – Petra Plecháčová 

Poupě – Dominika Poupová 

Červajs – Tereza Strmisková 

Egoš – Egon Šlechta 

Šíma – Šimon Šlechta 

Karamelka – Judita Šlechtová 

Mango – Marek Tun 
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ČIČINKY (světlušky) 
Béba – Beáta Kožíšková – družinová rádkyně 
Mentoska – Barbora Nováková – družinová podrádkyně 
Kecka – Anna Opočenská 
Tlapka – Marie Myšková 
Ježek – Sabina Ježková 
Markéta Stránská 
Karolína Šimůnková 
Sonia Maturová 
Nela Bernatová 

 
NETOPÝŘI (vlčata) 
Bluma – Markéta Nováková – vedoucí 
Frank – Pavel Vagenknecht – vedoucí 
Panda – Matyáš Novák 
Žralok – Tomáš Stránský 
Šnek – Filip Mikule 
Kalkulačka – Jan Eiba 
Ondřej Hloužek 
Matěj Maryško 

 
ROVEŘI 
Šucka – Lucie Borůvková – oddílová rádkyně 
Moňous – Monika Vagenknechtová – oddílová rádkyně 
Střevlík – Veronika Stránská 
Pesan – Dominik Poličanský 
Máma – Zbyněk Neumann 
Slon – Vojtěch Palič 
Žirafa – Matěj Palič 
Jarda – Jaroslav Paroulek 
Kid – Zdeněk Hanč 
Bjéťa – Alžběta Hančová 
Jan Bartoníček 
Anna Bartoníčková 

 
KLUB DOSPĚLÝCH 
Frigo – Pavel Makovec 
Langoš – Matěj Bárta 
Bluma – Markéta Nováková 
Popelka – Lucie Bártová  

 

 
 

Pegi – Jan Pekárek – vedoucí oddílu 
Frank – Pavel Vagenknecht – zástupce vedoucího 
 

MYŠKY (skautky) 
Kojot – Eliška Korbelářová – družinová rádkyně 
Lenka – Lenka Brázdilová – družinová podrádkyně 
Béba – Beáta Kožíšková 
Mentoska – Barbora Nováková 
Veverka – Karolína Korbelářová 
Stonožka – Terezie Stránská 
Anežka – Anežka Brázdilová 
Surikata – Kateřina Mikulová 
Verča – Veronika Ulrichová 

 
ORLI + ZAJÍCI (skauti) 
Píšťalka – Hana Nožičková – oddílová rádkyně 
Zlobr – Tomáš Kafka – oddílový rádce 
Kajman – Barnabáš Bárta 
Lukyn – Lukáš Fajx 
Martin – Martin Danielis 
Dufis – Martin Dufek 
Výr – Jáchym Matějka 
Tygr – Tomáš Pekárek 
Leopard – Martin Dlouhý 
Rys – Kryštof Bárta 
Králík – Lukáš Kordík 
Moris – Martin Morávek 
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* stav vždy k 1. lednu daného roku 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Rok 2010 2011 2012 2013 2014 2015 2016 2017 2018 2019 2020 

Celkový 
počet 

87 96 108 112 118 152 174 196 205 226 227 

 

 

Výroční zprávu zpracoval: Tomáš Jech – Balů 

Grafická úprava: Adéla Jechová – Želva 

Jazyková korektura: Mirka Gajzlerová – Mirka 

Podklady připravili vedoucí jednotlivých oddílů 

 

2010 2011 2012 2013 2014 2015 2016 2017 2018 2019 2020

Dospělí 51 48 49 49 48 59 62 59 65 84 75

Lomnice nad Popelkou 0 0 0 0 0 0 0 22 24 51 52

Skautky 10 12 11 10 13 21 19 18 16 10 16

Skauti 13 15 14 17 24 20 30 35 35 24 31

Světlušky 7 12 14 12 14 12 16 11 17 14 11

Vlčata 6 9 20 24 19 40 39 36 32 27 24

Benjamínci 0 0 0 0 0 0 8 15 16 16 18
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